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Protokół Nr XXXV/2023 
z posiedzenia XXXV sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 16 marca 2023 roku 
 
Obrady Rady Gminy Fabianki odbyły się w sali konferencyjnej UG Fabianki. W sesji 
uczestniczyli radni i sołtysi według załączonej listy obecności oraz Wójt Gminy Fabianki – 
Zbigniew Słomski, Skarbnik Gminy, oraz Kierownicy Referatów UG Fabianki w zakresie 
przedmiotowych uchwał. W charakterze gości zaproszonych na sesję przybyli 
przedstawiciele KMP Włocławek  w osobach Zastępcy Komendanta KMP Włocławek oraz 
Kierownika III Rewiru Dzielnicowych w Fabiankach. Obrady XXXV  sesji rozpoczęły się o 
godz. 10.00 i trwały do godz. 13.50.  
 
Ad.1 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia XXXV sesji Rady Gminy 

Fabianki i po zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z 
uwagi na wymagane kworum. Obecnych 14 radnych. Nieobecny Radny Bartłomiej 
Stawisiński. Następnie powitał wszystkich Radnych, Radnych Powiatu Włocławskiego, 
Wójta Gminy Fabianki oraz przybyłych gości.   

 
Ad.2 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – ogłosił dyskusję nad porządkiem obrad sesji po 

czym zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku poprzez dodanie w pkt. 6 następujących 
projektów uchwał w sprawie: 

13) zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 
Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie 
Mieszkaniowej „KZN-Toruński” sp. z o.o. z siedzibą w Toruniu; 

18) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal 
Górny, jednostka ewidencyjna Fabianki. 

 
 Brak dalszych uwag do treści porządku obrad. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku 

obrad XXXV sesji.  
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących 
się” przyjęła porządek obrad XXXV sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 
 (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 

    ”       
1. Otwarcie XXXV sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zatwierdzenie porządku sesji. 
3. Zatwierdzenie protokołu z XXXIV sesji RG z dnia 31.01.2023r. 
4. Zapoznanie się z informacją Policji na temat stanu bezpieczeństwa mieszkańców i porządku na 

terenie gminy. 
5. Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubów Radnych „ Jedność” oraz „Wspólna Sprawa”. 
6.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

1) zmian do budżetu gminy na 2023 rok,  
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2023 -  2032, 
3) przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Fabianki, 
4) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

działek położonych w miejscowości Nasiegniewo i Zarzeczewo,   
5) zmieniająca uchwałę Rady Gminy Fabianki w sprawie odstępstwa od zakazu spożywania 

napojów alkoholowych w miejscach publicznych na terenie Gminy Fabianki, 
6)  określenia wykazu kąpielisk oraz sezonu kąpielowego na terenie gminy Fabianki w 2023 r. 
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7) uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy 
Fabianki na lata 2023-2027, 

8) wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy z 
dotychczasowym dzierżawcą, 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, w szczególności częstotliwość odbierania odpadów 
komunalnych od właściciela nieruchomości i sposób świadczenia usług przez punkty 
selektywnego zbierania odpadów komunalnych, 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Fabianki,  

11) w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 
ciekłych na terenie gminy Fabianki, 

12) określenia zasad przeprowadzania naboru wniosków o zawarcie  umowy najmu lokali 
mieszkalnych w budynku wielorodzinnym w Chełmicy – Cukrowni budowanym w ramach 
Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej „KZN-Toruński” Sp. z o.o.  

  13) zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 
Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie 
Mieszkaniowej „KZN-Toruński” sp. z o.o. z siedzibą w Toruniu, 

14)  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Nasiegniewo, 
jednostka ewidencyjna Fabianki, 

15)  wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym 
Szpetal Górny, jednostka ewidencyjna Fabianki, 

16) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal 
Górny, jednostka ewidencyjna Fabianki, 

17) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal 
Górny, jednostka ewidencyjna Fabianki, 

18)  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie  ewidencyjnym Szpetal 
górny, jednostka ewidencyjna Fabianki. 

7.  Wolne wnioski, zapytania i informacje.  
8.  Sprawy różne. 
9.  Zamknięcie obrad XXXV Sesji Rady Gminy w Fabiankach. ” 

 
Ad.3 
 
1) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni zgłaszają jakieś uwagi do 

protokołu z XXXIV sesji RG z dnia 31 stycznia 2023 r.  
 
Radny Kazimierz Falkowski – zawnioskował o wprowadzenie korekty zapisu jego 

wypowiedzi na str. 12 protokołu. Stwierdził, że niezbędne jest doprecyzowanie jego 
wypowiedzi. Zawnioskował o zamieszczenie w protokole z dnia 31.01.2023r. na str. 
12 jego wypowiedzi w następującym brzmieniu:  
„ Radny Falkowski Kazimierz – zapytał czy zostały podjęte jakieś kroki w zakresie 
oczyszczenia rowu melioracyjnego przed CPN od drogi krajowej 67 w Fabiankach               
w kierunku Chełmicy – Cukrowni? ” 

 
Brak dalszych uwag.   
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie nad wnioskiem radnego 
Falkowskiego w sprawie korekty zapisu jego wypowiedzi na stronie 12 protokołu akapit 6. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki: 13 „za”, 1 
„wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła zmianę do protokołu z sesji Nr XXXIV/2023 
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z dnia 31.01.2023 roku, zgodnie z wnioskiem radnego Falkowskiego.  (w załączeniu 
wykaz imienny głosowania) 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie nad protokołem po zmianie.  
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 1 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciw” przyjęła protokół z sesji Nr XXXIV/2023 z dnia 31.01.2023 roku.  (w 
załączeniu wykaz imienny głosowania) 
 
Ad.4 
 
Przewodniczący RG – poprosił o zabranie głosu przedstawicieli KMP Włocławek w celu 

złożenia informacji Policji na temat stanu bezpieczeństwa mieszkańców i porządku na 
terenie Gminy Fabianki. ( Raport w załączeniu do protokołu z sesji.) 

 
Z-ca Komendanta KMP Włocławek insp. Stocki – poinformował, iż w 2022 roku na terenie 

województwa było o 1136 mniej wszczętych postępowań w stosunku do roku 2021. 
Wykrywalność przestępstw w gminie stanowi 70,37% i jest wyższa w stosunku do roku 
poprzedniego. W Gminie Fabianki odnotowano 108 przestępstw z czego wykryto 76. 
Przestępstwa odnotowano w kategoriach: kryminalnych 66, kradzieże z włamaniem 
19, kradzieże 13, gospodarcze 11, rozboje 2, uszkodzenie mienia 3.Zarejestrowano 4 
wypadki i 82 kolizje. W wypadkach 1 ze skutkiem śmiertelnym i 3 gdzie odnotowano 
osoby ranne. W okresie sprawozdawczym policjanci KMP Włocławek w toku realizacji 
codziennych zadań służbowych założyli 385 spraw w zakresie Niebieskiej karty. 
Wpływ na liczbę tych spraw miał okres pandemii. Zaznaczył, że priorytetami KMP 
Włocławek w 2023 roku jest współpraca ze społeczeństwem i uspołecznianie działań 
Policji, intensyfikacja działań Policji w zakresie zwalczania kluczowych przestępstw 
zagrażających poczuciu bezpieczeństwa społecznego na terenie działania jednostki, 
w tym przestępstw narkotykowych oraz cyberprzestępczości, szersze wykorzystanie 
technologii  informatycznej do zadań operacyjnych, dochodzeniowych jak i 
prewencyjnych, działań prewencyjnych w ramach poprawy bezpieczeństwa na drodze 
w tym zwiększenie nadzoru w zakresie przekraczania prędkości jazdy w obszarze 
zabudowanym oraz dostosowanie optymalnej liczby patroli na terenie miasta i powiatu 
w oparciu o miejsca zagrożone występowaniem zjawisk przestępczych oraz zachowań 
aspołecznych wskazywanych w Krajowej Mapie Zagrożeń przez lokalną społeczność 
przy współudziale innych służb m. in. Straży Miejskiej we Włocławku. 

 
Dyskusja: 
 
Przewodniczący RG – stwierdził, iż III Rewir Dzielnicowych w Fabiankach boryka się                       

z brakami kadrowymi. Brakuje dozoru nad terenami w gminie gdzie znacznie 
zwiększyła się liczebność mieszkańców. Z perspektywy czasu, pragnie stwierdzić,                  
iż błędem było podjęcie decyzji o likwidacji Posterunku Policji w Fabiankach.   

 
Z-ca Komendanta KMP Włocławek insp. Stocki – nadmienił, iż dziękuje za wsparcie 

materialne jak i finansowe jednostki KMP Włocławek w Fabiankach. Jeżeli chodzi                   
o stan kadrowy to jest on pełen. W zakresie jego ewentualnego zwiększenia należy 
monitować do Komendanta Wojewódzkiego, bowiem to on podejmuje stosowne 
decyzje w tym zakresie a nie Komendant Miejski. 

 
Wójt – stwierdził, iż nie do końca zgadza się z tym, że mamy pełen zakres etatów 

przydzielonych. Było porozumienie w momencie likwidacji Posterunku w Fabiankach              
i obietnice w zakresie kadry 9 policjantów na miejscu. Zdarzeń jest o wiele więcej niż 
w statystyce. Poprosił o wzmożenie prewencji na ul. Leśnej w kierunku nowego 
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Witoszyna i na drodze Bogucin – Nowy Witoszyn z racji objazdu związanego z 
remontem ul. Lipnowskiej. Dodał, że zaraz zrobi się cieplej i do ruchu wkroczy wielu 
motocyklistów, którzy nie jednokrotnie urządzają sobie wyścigi na terenie naszej 
gminy. Poprosił o uzupełnienie kadry do minimum 8 Policjantów III Rewiru 
Dzielnicowych w Fabiankach. 

 
Z-ca Komendanta KMP Włocławek insp. Stocki – powtórzył, że w sprawach kadrowych 

musi gmina zwracać się do Komendanta Wojewódzkiego. Nie posiada wiedzy w 
zakresie obiecanej liczbie 9 Policjantów w Rewirze w Fabiankach. Kończąc zachęcił 
do zgłaszania interwencji anonimowo na stworzonej do tego aplikacji Mapa Zagrożeń 
Bezpieczeństwa, gdzie można anonimowo bez obaw zgłosić zawiadomienie o 
wykroczeniu. Dodał, że są kierowane patrole  mundurowe i po cywilnemu w godzinach 
między 23.00 a 4.00, żeby wzmóc bezpieczeństwo mieszkańców gminy. Podziękował. 

  
 
Radny Marian Znajmiecki – wskazał, iż 13 marca utworzony został korek z uwagi                          

na prowadzoną kontrolę trzeźwości kierowców. Na odcinku drogi krajowej nr 67                         
w kierunku tamy utworzył się ogromny korek.  

 
Przewodniczący RG – dodał, iż faktycznie spotkał się z wieloma nieprzychylnymi opiniami 

mieszkańców w tej kwestii. Nie dość, że utrudniony został dojazd do miasta z uwagi 
na prowadzony remont ul. Lipnowskiej to wprowadza się akcje, które nie przebiegają 
sprawnie. 

 
Z-ca Komendanta KMP Włocławek insp. Stocki – stwierdził, że takie działania są 

nałożone odgórnie. Komenda Miejska nie może sobie sama ustalać czy zmieniać 
terenu i godzin kontroli.   

 
Radny Wojciech Mosakowski – potwierdził, iż była to akcja ogólnokrajowa. W Toruniu 

także miało to miejsce i przebiegało sprawnie. 
 
Radny Andrzej Zieliński – nadmienił, iż gmina Fabianki jest na 2 miejscu pod względem 

odnotowanych przestępstw. Zwiększenie kadry Rewiru w Fabiankach przyczyniłoby 
się do zmniejszenia wykroczeń z racji prowadzonych patroli.  

 
Z-ca Komendanta KMP Włocławek insp. Stocki – stwierdził, że nie będzie się powtarzał 

ale już wyjaśniał sprawę.  
 
Kierownik III Rewiru Dzielnicowych Kawski – odniósł się do pracy Dzielnicowych. 

Poprosił o kontakt z mieszkańcami poprzez sołtysów i radnych w zakresie noszenia 
kamizelek odblaskowych przez dzieci. Zasugerował potrzebę podnoszenia 
świadomości mieszkańców, iż są nie widoczni dla innych użytkowników drogi. 
Poinformował, iż od 1 lipca mamy 1 dzielnicowego na chorobowym. Zatrzymano 
dwóch kłusowników. Odniósł się do informowaniu na facebook o anonimowych 
samochodach na posesjach. Zamiast zamieszczać wpisy na facebook, należy 
powiadomić Policję o tym nawet anonimowo. Do tego jest stworzony specjalny portal 
Krajowa Mapa Zagrożeń Bezpieczeństwa. Zaznaczył, że dużym problemem dla Policji 
są psy biegające po terenie gminy. Psy te posiadają swoich właścicieli. Poprosił                        
o zdrowy rozsądek bo teraz za takiego psa można dostać 1000 zł kary.  

 
Radny Krzysztof Górecki -  nadmienił, że co roku spotykamy się z przedstawicielami 

policji, którzy przedstawiają nam raport o stanie bezpieczeństwa i co roku pojawia się 
ten sam problem. Nasz wniosek do pana komendanta, czy też jakiejkolwiek innej 
osoby, która pojawia się u nas na sesji o utworzenie posterunku policji. Stwierdził,                  
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że stosownym by było według tutaj zalecenia Pana zastępcy komendanta, abyśmy 
przedstawili stanowisko Rady Gminy Fabianki poparte właściwą argumentacją 
Wojewódzkiemu Komendantowi Policji w Bydgoszczy. Być może to w jakiś sposób 
pomoże w przywróceniu Posterunku Policji w Fabiankach.  

 
Wójt – poinformował, że my już występowaliśmy do Bydgoszczy odnośnie przywrócenia 

posterunku w Fabiankach. Samo przywrócenie posterunku nic nie da, jeżeli tych 
etatów nie przybędzie. Wówczas to będzie fikcja i my tu kiepsko wypadniemy 
wizerunkowo przed mieszkańcami. Uważa, że tutaj musimy walczyć typowo o ilość 
etatów i policjantów czynnie patrolujących teren naszej gminy, bo jeżeli my dostaniemy 
8 policjantów, nie 9 to jestem w 100 procentach pewny, że pan kierownik sobie poradzi 
z prewencją i z patrolami nocnymi. Jestem zwolennikiem przywrócenia posterunku, ale 
jeżeli pozostaniemy na 5 czy 6 etatach, nic to nie  zmieni. Poinformował, iż skierujemy 
pismo w powyższej sprawie do Komendanta Policji w Bydgoszczy. W związku ze 
zmianą personalną na stanowisku komendanta Miejskiej Policji we Włocławku uważa, 
że o tym problemie należy w pierwszej kolejności rozmawiać z nowo powołanym 
Komendantem z którym na co dzień współpracujemy a dopiero w efekcie 
prowadzonych rozmów kierować pisma urzędowe do wyższych szczebli. 

 
Z-ca Komendanta KMP Włocławek insp. Stocki – poinformował, że przekaże wszystkie 

wnioski z sesji Pani Komendant. Podziękował za zaproszenie na sesję. 
 
Ad.5 
 
Przewodniczący RG – poprosił o przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji i klubów 

radnych. 
 
Radny Krzysztof Górecki – przedstawił obecnym wnioski Komisji Oświaty, kultury, Sportu, 

zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego z przeprowadzonej wizji lokalnej po 
placówkach oświatowych w dniu 13 stycznia 2023 roku. Głównym celem 
zorganizowania Komisji wyjazdowej była potrzeba zapoznania się ze stanem 
technicznym obiektów oświatowych gminy, biblioteki publicznej, jak również Domu 
Seniora senior Plus w Świątkowiźnie. Następnie odczytał wnioski ze wspólnego 
posiedzenia wszystkich komisji w dniu 15.03.2023r. ( w załączeniu) 

 
Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński - przedstawił wnioski Klubu „Jedność”                              

z posiedzenia w dniu 15 marca 2023 r. (w załączeniu) 

Radna Ewa Szczepańska - przedstawił wnioski Klubu „Wspólna Sprawa” z posiedzenia                    
w dniu 14 marca 2023 r. (w załączeniu) 

Brak dyskusji w temacie przedstawionych powyżej wniosków komisji. 

 
Ad.6 
1) 

Wójt – wyjaśnił zasadność i zmiany wprowadzone projektem uchwały w sprawie zmian              
do budżetu na 2023 rok. Poinformował, iż zmian dokonano z uwagi na: decyzję 
Wojewody w zakresie określenia ostatecznej kwoty dotacji po przyjęciu ustawy 
budżetowej na 2023 rok; określenia kwoty subwencji na 2023 rok; zmniejszenie planu 
dotacji w dziale Rodzina 855; przyznanie środków finansowych na wypłaty świadczeń 
rodzinnych wraz z kosztami poniesionymi z uwagi na konieczność wprowadzenia do 
rejestrów danych obywateli Ukrainy; przyznaniem środków na realizację dodatkowych 
zadań oświatowych związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi 
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obywateli Ukrainy; porozumieniem na realizację projektu „Czyste Powietrze”; 
zwiększenie planu wydatków z nadwyżki z roku ubiegłego na dochody i wydatki 
związane z preferencyjną sprzedażą węgla zgodnie z wyjaśnieniami Ministra 
Finansów; wprowadzeniem nadwyżki i wolnych środków z roku 2022                                                 
z przeznaczeniem na wprowadzenie nowych zadań takich jak „Modernizacja 
oczyszczalni ścieków w Szpetalu Górnym „ i „Utwardzenie ścieżki rekreacyjnej wokół 
stadionu w Chełmicy Dużej”. 

 
Przewodniczący RG – dodał, że szczegółowo zmiany zostały omówione przez Skarbnika 

Gminy na posiedzeniu komisji. Następnie zarządził dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Brak zgłaszanych zapytań w dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – oczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2023 rok.  

Następnie zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym, jednogłośnie: 13 „za”, 0 „przeciw”,                     
0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę Nr XXXV/348/2023 z dnia 16 marca 2023 roku                         
w sprawie zmian do budżetu gminy na 2023 rok   (wykaz imienny głosowania                             
w załączeniu) 
 
2) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił o zgłaszanie zapytań w zakresie projektu 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 
2023-2032. 

 
Wójt – poinformował, iż projekt uchwały był przedstawiony na posiedzeniu komisji w dniu 

wczorajszym. Wyjaśnił, że zmiany w klasyfikacji budżetowej powodują, że jest także 
zmiana, a wieloletniej prognozie finansowej.  

 
Brak dyskusji w zakresie powyższego projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RG – odczytał projekt uchwały a następnie zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym, jednogłośnie: 13 „za”, 0 „przeciw”,                     
0 „wstrzym. się” podjęła uchwałę Nr XXXV/349/2023 z dnia 16 marca 2023 roku                         
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2023-
2032  (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
3) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił Wójta o wyjaśnienie zasadności podjęcia 

uchwały    w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Fabianki.  

 
Wójt – wyjaśnił, iż projekt dotyczy przystąpienia do zmiany studium z uwagi na nowe 

potrzeby związane z rozwojem Gminy Fabianki. Do zmiany studium przystępujemy                  
z uwagi na złożony wniosek mieszkańca gminy w zakresie zmiany przeznaczenia                    
w studium działki w Wilczeńcu Fabiańskim. Dotychczas jest ona wykazana jako działka 
rolna a wnioskodawca ubiega się o  zmianę jej przeznaczenia na budowlaną. Nie 
zachodzą przesłanki w zakresie odrzucenia wniosku. 

 
Brak głosów w zarządzonej dyskusji. 
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Przewodniczący RG – odczytał projekt uchwały a następnie zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym imiennym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących 
się”, 0 „przeciwnych” podjęła uchwałę Nr XXXV/350/2023 z dnia 16 marca 2023 r.                    
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Fabianki.         (wykaz imienny głosowania 
w załączeniu) 
 
4) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla działek położonych w miejscowości Nasiegniewo i Zarzeczewo. 

 
Wójt – wyjaśnił, iż  projekt ten również dotyczy zmiany przeznaczenia działki. Został 

opracowany plan dla terenów, gdzie obok w pewnym okresie czasu powstał jakby 
zakaz budownictwa, ponieważ w 2016 roku została przyjęta ustawa wiatrakowa, która 
uniemożliwiła rozwój tych terenów w związku z tym, że wydłużyła się odległość między 
działką, na której mógł powstać budynek mieszkalny a wiatrakami. Jak dobrze radni 
pamiętają, była to dziesięciokrotność w przypadku Nasiegniewa. Było to praktycznie 
wykluczone 1,5 km z inwestowania  i budownictwa mieszkalnego. Przyjęliśmy plan 
przestrzenny, który pozwoli otworzyć furtkę do budowania się na tych terenach.                     
W odległości do 500 m mamy tam działeczkę, którą opracowaliśmy jako mieszkalną, 
a dzisiaj zakupił ten działkę inwestor, który chce budować tam domki jednorodzinne. 
No i tam niestety musi być działalność, stąd też powyższy projekt uchwały. Druga 
działka Zarzeczewo dotyczy działki, którą planujemy zakupić na potrzeby sołectwa. 
Również ta działka ma przeznaczenie pod budownictwo mieszkaniowe, a musi mieć 
charakter mieszkaniowo- usługowy, stąd też prośba do rady o podjęcie stosownej 
uchwały.    

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– w związku z brakiem zapytań do projektu uchwały 

zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”,                         
0 „przeciwnych” podjęła uchwałę Nr XXXV/351/2023 z dnia 16 marca 2023 roku                            
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla działek położonych w miejscowości Nasiegniewo i Zarzeczewo. 
(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 
 
5) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił o zgłaszanie zapytań w zakresie projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę rady Gminy w sprawie odstępstwa od zakazu 
spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych na terenie Gminy 
Fabianki. Dodał, iż komisje analizowały projekt uchwały na wspólnym posiedzeniu. 

 
Wójt – wyjaśnił, iż musimy uporządkować kwestię korzystania na równych zasadach                      

z wszystkich obiektów GOSiR w Fabiankach. Stwierdził, iż zauważył, że uchwała ta 
wywołuje wiele negatywnych emocji. Dotyczy ona wszystkich ośrodków kultury i 
sportu. To nie jest  tak, że dotyczy ona tylko sali gimnastycznej, bowiem organizujemy 
imprezy dla mieszkańców na stadionie czy Dożynki przy szkole w Fabiankach. Zdają 
sobie wszyscy sprawę z tego, że nie ma możliwości, żeby spożywania tego piwa nie 
było na tym terenie podczas tych imprez. Wszyscy mają ełną świadomość, że w trakcie 
różnego rodzaju imprez może pojawić się przysłowiowa lampka szampana czy też 
vbutelka piwa, którego przy obecnym stanie prawnym nie można spożywać na terenie 
placówek oświatowych. Przekazujemy salę w administrowanie Gosiru, ponieważ 
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planujemy organizowanie szeregu imprez o charakterze rekreacyjno – sportowym a 
także społecznym – spotkania z mieszkańcami w liczbie około 500-600 osób, gdzie 
może także pojawić się symboliczna lampka wina a to mogłoby skutkować sankcjami 
dla dyrektora gdyby sala gimnastyczna, w której odbywają się uroczystości 
podlegałaby pod szkołę. Oczywiście tego rodzaju uroczystości mają charakter oficjalny 
i zamknięty. Nikt nie zamierza prowadzić handlu alkoholu. Oczywiście, że jesteśmy w 
roku wyborczym i niektórzy próbują wykorzystywać to do swojej gry wywołując wokół 
tego zamierzenia wiele szumu głosząc hasła o demoralizacji dzieci i młodzieży. 
Stwierdził, że mógłby wskazać wiele miejsc publicznych na terenach naszych 
miejscowości gdzie dochodzi do zachowań demoralizujących naszą młodzież a także 
mógłby wskazać niektóre negatywne działania wielu osób a nawet radnych, którzy 
biorą czynny udział w powyższych działaniach związanych z dostarczaniem alkoholu 
młodzieży a także spożywaniem wraz z nią. Poprosił aby tego rodzaju argumenty 
przeciw  nie były w ten sposób przedstawiane. Jest głęboko przekonany, że dyrektorzy 
szkół, nauczyciele na tego typu zachowania demoralizujące uczniów by nie pozwolili i 
my jako samorząd również. Przedstawił jasne stanowisko, że sala nie będzie 
wynajmowana komercyjnie na uroczystości osób prywatnych. Poprosił radnych o 
zachowanie zdrowego rozsądku i podejmowanie racjonalnych rozwiązań mających na 
celu rozwiązywanie wszelkich problemów społecznych.  

 
Radna Ewa Szczepańska – stwierdziła, że można przecież jednorazowo wydać zgodę na 

taką imprezę kiedy zachodzi konieczność a nie wyrażać zgodę na cały czas. Dodała, 
że jak już przedstawiała na komisji ma na uwadze dezorganizację pracy szkoły przy 
Sali gimnastycznej na kilka dni przed planowaną imprezą. Zaburza to harmonogram 
zajęć i naukę dzieci. Radnej chodzi tylko o to, żeby na terenie szkoły jednak wstrzymać 
się z takimi rzeczami. Dla niej nie ma problemu aby miało to miejsce na dożynkach, 
gdzie jest teren otwarty i odbywa się to tylko jeden raz w roku. Jest jednak przeciwna 
aby miało to miejsce na terenie szkoły. Nie potrzebnie Wójt doszukuje się w tym jakichś 
podtekstów bo ich nie ma. Po prostu to jej się nie podoba. 

 
Radny Mosakowski Wojciech – zapytał czy Gminna Komisja rozwiązywania problemów 

alkoholowych, która jest od tego wydała opinię w tym zakresie i czy Wójt zwracał się 
do Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w tek sprawie. Ponadto 
poprosił o informację czy bliskość szkoły nie przeszkadza sprzedaży napojów 
alkoholowych w okolicznych lokalach takich imprez okolicznościowych. Chodzi  tutaj 
radnemu o lokal Majka w Cypriance. Zapytał czy lokal ten posiada koncesję na 
posiadanie i obrót alkoholem i czy kiedykolwiek mieli problemy z tym, że ich lokal 
znajduje się w sąsiedztwie szkoły? 

 
Wójt – zapytał czym się różni spożywanie alkoholu na terenie placówki oświatowej                            

w dożynki, które organizujemy na terenie obiektów szkoły podstawowej w Fabiankach 
a spożywaniem alkoholu na uroczystości zamkniętej bez obecności dzieci w Sali 
gimnastycznej. Podobne rozwiązanie, które proponujemy w przedstawionej uchwale 
jest w gminie Choceń, gdzie w hali sportowej prowadzone są zajęcia lekcyjne, która 
administracyjnie podlega pod Gosir. Po zajęciach organizowane są wszelkiego rodzaju 
uroczystości o charakterze sportowym, rekreacyjnym i społecznym, na których także 
pojawia się symboliczna lampka wina czy szampana. A także w których 
uczestniczyliśmy jako radni, strażacy czy przedstawiciele kół gospodyń wiejskich. 
Jeszcze raz poprosił radnych o mniej uszczypliwości i przychylne podejmowanie 
decyzji w powyższym temacie.   

 
Przewodniczący RG – poinformował, że jako rada musimy podejmować uchwały, które są 

zgodne z prawem. Zapytał dlaczego więc nie podjąć takiej uchwały, skoro spełnia 
wymogi prawne. Wiele było imprez w obiektach szkolnych i radna nigdy nie zgłaszała 
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sprzeciwu. A były organizowane w salach gimnastycznych i podczas poczęstunku 
pojawiał się alkohol. Nie przypomina sobie też żadnych ekscesów podczas tych 
imprez. Nie było dotychczas żadnych problemów. Teraz powstał problem stworzony 
po pewnym incydencie w Lipnie. Wszyscy na tym bazują, a w szczególności 
przeciwnicy opozycyjni i działacze samorządowi. Zapytał dlaczego tak się dzieje? 
Stwierdził, że zgoda buduje a niezgoda rujnuje, a zabawy łączą ludzi. Osobiście cieszy 
się, że mamy szansę poprzez przyjęcie tej uchwały, zainicjować Staroście możliwość 
organizacji tego typu imprezy na naszym terenie. Odbiegając od wszystkich innych 
tutaj podniesionych kwestii, że na terenie szkoły, że nie będzie lekcji, a i tak młodzież 
będzie ponoć obserwowała i się uczyła czegoś negatywnego od nas. Stwierdził, że 
obserwowanie jak ludzie dorośli się bawią, to nie jest wzór negatywny. Nie 
przypominam sobie jakichś ekscesów po imprezach, które mieliśmy organizowane w 
salach gimnastycznych. Nie przypomina sobie ekscesów, gdzie musiałaby 
interweniować policja, czy wynoszono by kogokolwiek, gdzie były jakieś negatywne 
opinie mieszkańców. No nie przypomina sobie nic takiego a dziś raptem wykorzystuje 
się taką chwilę po to, żeby być po prostu przeciw. My możemy zainicjować i 
zaproponować staroście organizowanie imprez powiatowych na naszym terenie. W 
przypadku gdy podejmiemy taką uchwałę będziemy mogli zorganizować imprezę dla 
kilkaset osób. Dodał, że osobiście bywał na różnych imprezach, gdzie było 400 - 500 
uczestników. Był to Powiatowy Dzień Druhenek czy Święto Kobiet, Powiatowa Wigilia 
OSP. Wówczas wszyscy bawili się świetnie. Było to podziękowaniem za trud 
strażaków i druhenek. W ten sposób możemy podziękować jako samorządowcy. Są 
organizowane te imprezy i teraz to wszystko ma być zmiecione z planów imprez tylko 
dlatego, bo nie będzie gdzie ich organizować?  Te argumenty, które przeciwnicy tutaj 
przedstawili do niego osobiście nie trafiają, ponieważ nigdy wcześniej nie było żadnych 
problemów. Poprosił o przytoczenie chociażby jednego przykładu, że na przestrzeni 
ostatnich lat przy organizacji tego rodzaju imprez były jakieś problemy. Nie było tak. 
Poprosił aby skupili się radni, jeżeli już mówimy o profilaktyce antyalkoholowej, na tych 
działaniach pod sklepami, czy na przystankach, w parku jednym czy drugim, w domach 
z  zachowaniami patologicznymi. Wystarczy, gdybyśmy oddali głos Kierownik GOPS 
czy koordynatorowi GKRPA, którego zresztą przywołał pan radny Mosakowski? To są 
oczywiście źródła, gdzie takie niestety zachowania patogenne się pojawiają, ale nie 
imprezy gminne, gdzie ludzie się bawią. Poprosił aby radni spojrzeli na to jednak 
pozytywnie. Trzeba patrzeć pozytywnie. Wierzyć w ludzi i ich łączyć.  

 
Radna Ewa Szczepańska – przypomniała Wójtowi i Przewodniczącemu RG, że każdy 

radny ma prawo wyrażenia swojego poglądu i każdy radny ma prawo do głosowania 
tak jak chce. Czyli tak jak uważa i według swojego rozumowania.  

 
Przewodniczący RG – nadmienił, że nic takiego nie powiedział, że radna nie ma prawa 

wyrazić swojego zdania. On osobiście też ma do tego prawo i to uczynił.  
 
Radna Ewa Szczepańska – dodała, że przewodniczący dyskutuje w taki sposób i wyraża 

swoje zdanie jakby wszyscy musieli do tego podejść na tak. Powiedział pan to 
dokładnie, że nie rozumie dlaczego inni tego nie rozumieją i chcą inaczej. No niestety 
nie zawsze musimy być zgodni.  

 
Przewodniczący RG – stwierdził stanowczo, że radna mylnie to odebrała. Dodał, że nie 

odbiera nikomu prawa głosu i możliwości przedstawienia swojej opinii. Tu na tej sali 
wszystkim udziela  głosu i dalej będzie to czynił. Stwierdził, że zaznaczył, że to jest 
jego zdanie jako radnego i do tego ma prawo. Dodał, iż radna także ma do tego prawo.  

 
Radna Ewa Szczepańska – dodała, że z Przewodniczącego wypowiedzi można było tak to 

zrozumieć. 
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Radny Mosakowski- stwierdził, że jest ostatnią osobą, która stroni, od imprez. Był tak 

zwanym muzykantem przez 35 lat. Grał w zespołach w szkołach podstawowych, na 
salach gimnastycznych czy holach podczas różnych okazji. Zaznaczył, że nie jest to 
takie proste, gdy musimy wydzielić sale gimnastyczną. Powinno się zamiast szkoły 
wybrać jakiś inny obiekt, który będzie pod jurysdykcją innej jednostki. W tych szkołach 
podstawowych, jednak tak samo jak przy kościołach nie powinno się tego alkoholu pić. 
Kiedyś owszem i w bloku mieszkalnym, organizowano wesela lecz nie ma co do tych 
czasów wracać. Nie ma problemu, żeby w świetlicach czy innych obiektach takie 
imprezy były orgaznizowane, ale tutaj chciałby zwrócić uwagę, bo nie otrzymał 
odpowiedzi od wójta. Czy zwracał się Wójt w sprawie opinii do Gminnej Komisji do 
spraw rozwiązywania problemów alkoholowych? I czy kiedykolwiek lokal, który jest 
wiza wi szkoły miał problemy z uzyskaniem koncesji na alkohol? 

 
Wójt – stwierdził, że odpowie na pytanie radnego tylko chciał go zapytać bo radny 

uczestniczył w imprezach organizowanych przez gminę i bawił się dobrze. Czy radny 
uważał  wówczas, że nasze działanie było gorszące dla młodzieży szkolnej? Nie były 
prawda? Zagwarantował, że następne spotkania będą takie same.  

 
Radny Mosakowski- stwierdził, że nie. 
 
Wójt – podziękował za potwierdzenie. Następnie odniósł się do dalszej części pytania 

radnego. Projekt uchwały był konsultowany z GKRPA. W przypadku gdyby ktoś zwrócił 
się do nas o wydanie pozwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych wniosek ten jest 
przekazywany do zaopiniowania komisji ds. rozwiązywania problemów alkoholowych. 
Komisja wydaje opinię w formie postanowienia. Z takim wnioskiem nie zwracał się Wójt 
do komisji ponieważ nie zamierzał i nie zamierza prowadzić sprzedaży napojów 
alkoholowych w tym obiekcie.  

 
Przewodniczący RG – dodał, że radny tutaj przywołał kwestię, że także przy kościołach nie 

powinno być takich miejsc sprzedaży alkoholi. No od lat już tradycyjnie w Szpetalu 
Górnym organizowane są dożynki, w których zresztą radny też uczestniczy.  

 
Wójt – nadmienił, że my opinii jako takiej nie dostaniemy od Komisji, dlatego, że my nie 

sprzedajemy alkoholu. Komisja opiniuje wówczas, jeżeli jest sprzedaż alkoholu, tak jak 
na pikniku. Takie pozwolenia jednorazowe  były wcześniej wydawane na piknik i 
dożynki. I tutaj jeszcze wrócę do szkoły to nie będziemy mieli koncesji na obrót 
alkoholem. Kwestia czy w bezpośredniej bliskości szkoły takie pozwolenie może być 
wydane? Komisja gminna wydaje  opinię, w zakresie pozwolenia na sprzedaż napojów 
alkoholowych. 

 
Przewodniczący RG - dodał, że tak jak to zresztą zaznaczyła radna każdy odniesie się do 

projektu uchwały poprzez głosowanie. 
 
Starosta Włocławski – stwierdził, iż na dzisiejszą sesję jechał w temacie rozmowy o bardzo 

trudnym, społecznym problemie, który ma nadzieję wspólnie rozwiązać. Dotyczy on 
powiatu włocławskiego, ale i także gminy Fabianki. Cieszy się, bowiem wiele wskazuje 
na to, że będziemy za chwilę mogli o tym porozmawiać. Dodał, że został wywołany do 
tematu w zakresie  projektu uchwały o odstępstwach. W tej sprawie może się tylko 
wypowiedzieć. W zakresie zadanych pytań odpowie tylko, że jako samorząd powiatu 
przede wszystkim zajmuje się inwestycjami, o nie dbamy i to jest podstawa naszej 
działalności. Osobiście uważa, że  budowanie w społeczności obywatelskiej, 
wzajemnych relacji współżycia jest równie ważne. Dlatego też od  kilku lat powiat 
organizuje szereg spotkań z mieszkańcami, przy różnych okazjach. Czy to święta 
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powiatu, dnia strażaka, dnia kobiet a ostatnio stołów Wigilijnych i Wielkanocnych. 
Uważam to za właściwe działanie, tym bardziej, że społeczeństwo powiatu 
włocławskiego i Gminy Fabianki na tę wdzięczność od naszych samorządów bardzo 
zasługuje. przynajmniej jego skromnym zdaniem. Cieszy go zawsze obecność tak 
licznych osób z naszego terenu. Oczywiście wiemy, że te spotkania odbywają się w 
różnych miejscach. Chcemy robić po kolei we wszystkich gminach jest takiego 
założenia. Wychodząc bezpośrednio i odpowiadając na pytanie panu wójtowi. 
Niestety, w najbliższym czasie nie planujemy organizować żadnego spotkania na 
terenie gminy, bowiem umówiliśmy się, że po kolei robimy w poszczególnych gminach 
na terenie powiatu. W gminie Fabianki odbyły się już dożynki powiatowe. Ma nadzieję, 
że będzie okazja do innych spotkań. To bezpośrednia odpowiedź na pytanie pana 
wójta, bo tak to zrozumiał. Co do zasady powiat też ma problem, no bo wszyscy wiemy, 
że pewnym elementem i w granicach rozsądku naszych wzajemnych spotkań jest to 
symboliczne wspólnie wypicie, często na pikniku piwa i naprawdę nie uważa tutaj, że 
dzieje się w tym temacie coś złego. Przecież takie sytuacje pojawiają się na naszych 
uroczystościach. Bardzo dobre nalewki regionalne na stołach wielkanocnych, 
Wigilijnych i tak naprawdę, jak by ktoś literalnie patrzył na przepisy, to też jest coś 
złego. Ostatnio pojawił się problem lokalny z tymi przepisami, które od wielu lat były 
martwe a to też powoduje u nas sytuację, że dzień strażaka musimy odbyć w jednym 
miejscu właśnie w Choceniu. Tutaj, o czym pan wójt mówił w tym roku, bo nie chcemy 
ryzykować, aby odbywało się to na terenie naszej pięknej szkoły w Chodczu. Cieszy 
się ze spotkań z mieszkańcami. Uważa, że w granicach rozsądku jest wszystko 
właściwe. I tak powinno to się odbywać. Jest to forma naszej wdzięczności. Nie ważne, 
czy te spotkania są organizowane przez sołectwo, bo i takie spotkania się odbywają, 
Gminę, powiat, czy województwo uważa, że te relacje są bardzo ważne, i to o czym ta 
dyskusja. Jeżeli więc jest to w granicach rozsądku, to też jest wskazane. Stwierdził, że 
tak może ogólnie odpowiedzieć i zaprasza wszystkich na kolejne spotkania, które będą 
się odbywać. Najbliższe stoły wielkanocne zgodnie z kolejką odbędą się w Lubrańcu 
2 kwietnia. Zaproszenia na święto powiatu do wszystkich zapewne trafią. Podziękował 
i stwierdził, że jeżeli mógł w tej dyskusji wnieść jakieś swoje zdanie jak najbardziej 
ogólne, to dziękuję. Poprosił Przewodniczącego Rady, abyśmy mogli przejść do tego 
ważnego społecznie punkt, o którym dzisiaj chciałby wspólnie z radnymi porozmawiać.  

 
Brak dalszej dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – oczytał projekt uchwały a następnie zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 3 
„przeciwnych” podjęła uchwałę Nr XXXV/352/2023 z dnia 16 marca 2023 roku 
zmieniającą uchwałę w sprawie odstępstwa od zakazu spożywania napojów 
alkoholowych w miejscach publicznych na terenie Gminy Fabianki. 
(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 
 
14) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– poprosił o zabranie głosu Wójta Gminy w sprawie 
wyjaśnienia zasadności podjęcia kolejnej uchwały rady w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Nasiegniewo, jednostka 
ewidencyjna Fabianki.  

Wójt – wyjaśnił, iż planujemy zakupić grunt pod budowę domu dziecka. Uważą, że dla nas 
to zaszczyt i wyzwanie. Dziękuje Staroście za taki gest i wrażliwość na tego typu 
potrzeby, bowiem wiemy, że jest takie zapotrzebowanie. Dla nas to jest wyróżnienie, 
że to będzie na naszym terenie, mamy także zapewnienie, że skorzystamy na 
miejscach pracy. Wzrośnie też liczba dzieci w szkołach. Widzi wiele korzyści z tej 
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inwestycji. Istotne jednak jest głównie to jak powiedział pan starosta, że możemy 
pomóc dzieciom, które są losowo pokrzywdzone. To są dzieci, które zostały zabrane 
z rodzin a rodzicom odebrano prawa rodzicielskie. Są też takie dzieci, które utraciły 
rodziców. Uważa, że jest to dla nas bardzo ambitne działanie, ale też musi być 
skuteczne i to, co powiedział pan starosta jest też bardzo dynamiczne z tego względu, 
że inwestycja według Wójta wiedzy ma być zakończona do końca roku. Oby nam się 
to Wszystko udało. Podziękował radnym powiatowym, radzie i  Panu Staroście, że 
taka inicjatywa powstała i będziemy to wspólnie mogli zrealizować.  

Starosta Włocławski – poinformował, iż przede wszystkim dziękuje, że w tym temacie 
możemy się dziś spotkać. Wprowadzenia do tematu dokonał pan wójt. On chciałby 
przedstawić sytuację, jak ona wygląda w skali powiatowej. Prowadzimy 4 
wielofunkcyjne placówki opiekuńczo wychowawcze. Tak jak pan wójt powiedział tak 
zwane domy dziecka w starej  nomenklaturze nazewnictwa są w Brzeziu,  2 w 
Lubieniu. Około 100 dzieci jest w rodzinnej pieczy zastępczej. I choć od kilku lat używa 
się pięknego słowa dla Instytutu Życja, tak aby odchodzić od umieszczenia dzieci w 
tych placówkach to niestety w ostatnim czasie w samych tych 4 placówkach mamy 
ponad 20 nowych dzieci. Przeprasza za słowo „nad stanów”, czyli w domach, których 
powinno być 4 x 14, czyli 56 osób mamy blisko 80. Niestety ta tendencja się nie 
zatrzymuje i raczej idzie w tym gorszym kierunku. Sprawa dotyczy także gminy 
Fabianki, bo sam w ostatnim czasie słyszałem o umieszczeniu kilku dzieci, z terenu tej 
gminy. Stoimy przed bardzo dużym dylematem, gdyż tutaj Komisja Europejska bardzo 
napiera na to, aby od tych instytucji odchodzić. Niestety wszystko ładnie wygląda w 
teorii i na papierze, a życie pisze swoje scenariusze i tych 20 dzieci trzeba gdzieś 
umieścić. Ile można też tych łóżek piętrowo dostawiać. Kiedyś też te miejsca się 
skończą. Dlatego też podjęliśmy rozmowy z samorządem województwa kujawsko- 
pomorskiego takie, aby jeszcze w starej perspektywie, bo w nowej nie ma szans co 
próbować pozyskać finanse na takie instytucje. Jest wstępna deklaracja i został 
ogłoszony konkurs na to zadanie. W czerwcu będziemy mogli wnioskować o 85% 
środków i to jest na pewno ostatnia szansa, żeby w ogóle na taką instytucję pozyskać 
jakiekolwiek środki zewnętrzne. Stajemy na głowie, aby ten inwestycję zgłosić, 
rozpocząć i to, co powiedział pan wójt skończyć w tym roku, bo taki jest warunek 
finansowania ze środków jeszcze starej perspektywy finansowej Unii Europejskiej. 
Żeby było ciekawej o tej możliwości, dowiedzieliśmy się praktycznie 2 tygodnie temu. 
Także no też przepraszamy za takie ekspresowe. Być może zaskakujące, trochę 
działanie i państwa, ale no, jesteśmy w takiej sytuacji, w jakiej jesteśmy. Proszę to 
zrozumieć, jeśli chodzi o lokalizacje tych domów. Po pierwsze mamy 23 jednostki 
organizacyjne powiatu włocławskiego. Żadna z nich nie znajduje się na terenie gminy 
Fabianki, Włocławek i Boniewo. Dlatego też uważam, aby powiat rozwijał się 
równomiernie i gdzieś te swoje udziały na całym terenie posiadał. Chciałem, żeby w 
jednej z tych 3 gmin tę instytucję zaproponować. Po konsultacji z wójtem usłyszał, że 
jest on w stanie  pozyskać działkę z miejscowym planem zagospodarowania 
przestrzennego. To bardzo duży  plus dla inwestycji, bowiem nam to praktycznie 
skraca o 2,3 miesiące proces inwestycyjny. Nie musimy prowadzić dodatkowej 
procedury w zakresie warunków zabudowy. Taka propozycja Wójta pojawiła się, i w 
przypadku gdy rada wyrazi zgodę na to wówczas my praktycznie dzisiaj rozpoczynamy 
prace nad projektem, bo tego zlecenia już dokonaliśmy. Tylko projektant czeka na 
ostateczne zielone światło, żeby mógł ruszyć. A to co jeśli chodzi o korzyści z tej 
inwestycji, przede wszystkim największa i najważniejsza, to jakieś w perspektywie 
czasowej rozwiązane tego palącego problemu społecznego. No bo chyba nikt z tym 
problemem zmierzyć by się nie chciał. To co powiedział pan wójt miejsca pracy na 
terenie gminy Fabianki, bo trzeba 20/30 osób w takich instytucjach zatrudnić. Musimy 
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zgodnie z wymogami funkcjonowania takich jednostek oczywiście zatrudnić osoby z 
odpowiednimi kwalifikacjami i wykształceniem. Kolejna korzyść to wymierny efekt dla 
gminy Fabianki to subwencja za te dzieci no bo przecież zdajemy sobie sprawę, że te 
dzieci trafią do szkół na terenie Gminy Fabianki. Stwierdził, że według niego to bardzo 
ważne przedsięwzięcie z korzyścią dla wszystkich. Dodał, że gdyby uparł się to znaleźli 
byśmy działkę skarbu państwa w powiecie w innej gminie, i być może bez planu, bo z 
tymi planami też różnie bywa, ale uważa, że wszystkim nam zależy na równomiernym 
rozwoju powiatu. Także bardzo się cieszy z bardzo szybkiej reakcji pana wójta i 
znalezienia tej potencjalnej działki z planem miejscowym, którym takie instytucje 
można umieszczać. Bardzo prosi o wsparcie nas w tym temacie. Nie ukrywa, że 
zadanie jest bardzo trudne ze względu na krótki czas realizacji ale jest to warte tego, 
abyśmy wspólnie działali i wspólnie mieli na koniec tego roku satysfakcję, że udało się. 
Podziękował za dotychczasową współpracę w tej dziedzinie jak i wielu innych. Poprosił 
o pozytywne, wyrażenie się w temacie pozyskania i późniejszego ewentualnego 
przekazania działki powiatowi pod tę inwestycję.  

Radny Mosakowski- stwierdził, że choć jest w opozycji, to Starosta i Wójt swoją propozycją 
„leją”, że tak powie „miód na jego stare skołatane serce” Bo chociaż ma wykształcenie 
techniczne, to z racji jego działalności muzycznej uczestniczył często w 
organizowanych w pogotowiu opiekuńczym wszelkich choinkach i innych inicjatywach 
dla dzieci z domu dziecka. Później jego serdeczny kolega był dyrektorem domu 
dziecka. Miał cały czas kontakt z tym środowiskiem wspaniałych dzieci. Chce jedynie 
potwierdzić to, co pan starosta powiedział, że to dla gminy może być korzystne 
przedsięwzięcie ale także dla tych dzieci. Fajnie, że z tak inicjatywą wyszedł powiat. 
Zapytał czy w przypadku gdy to zadanie musi być rozliczone do końca tego roku uda 
się zdążyć z całą procedurą projektową i realizacją? Dobrze byłoby rozważyć 
uwzględnienie w projekcie elementy do szybkiego montażu.  

 
Starosta Włocławski - poinformował, iż nie ukrywa, że bardzo ucieszyła go informacja 

Wójta, iż ma propozycję działki pod dom dziecka z planem miejscowym. To daje nam 
2 miesiące do przodu. Przy tej inwestycji 2 miesiące jest rzeczą bezcenną. No bo 
powiedzmy też czas na warunki na uprawomocnienia, jeśli pozyskamy działkę, 
deklarację państwa, że to robimy to perspektywa kolejnego miesiąca na uzyskanie 
pozwolenia na budowę. Projektant przekazał nam informację, że ma dzisiaj nawet po 
południu dostarczyć nam wstępną koncepcję ewentualnego zagospodarowania tej 
działki. Także w perspektywie miesiąca mamy uzyskać pozwolenie na budowę w 
perspektywie drugiego, kompletną dokumentację do przetargu i wtedy na pełnym 
ryzyku, ale inaczej się tutaj nie da, nawet bez ewentualnych decyzji o dofinansowaniu 
ruszyć procedurę. Posiadamy pewne deklaracje osób naprawdę zajmujących 
eksponowane stanowiska o pozyskaniu dofinansowania na ten cel. W województwie 
kujawsko -pomorskim tutaj bardzo nas wspiera też, członek Zarządu Sejmiku 
Województwa Kujawsko – Pomorskiego - Pani Aneta Jędrzejewska. Kilka takich 
rozmów odbyliśmy i niezwłocznie ogłosimy przetarg i rozpoczniemy budowę. Projekt 
sprowadza się do wybudowania 2 domów mieszkalnych, około 300 400 m2. Uważa 
osobiście, że jest to możliwe w perspektywie pół roku. Wiedząc przy tym o wszystkich 
wadach, no bo wiemy o tym, że budowa powinna gdzieś tam odczekać. Byłoby 
idealnie, gdyby ten proces budowlany można byłoby wydłużyć, ale przy dzisiejszych 
technologiach i przy możliwości 85 procentowego dofinansowania uważa, że nie 
możemy tu się zastanawiać nawet pół minuty nad tym, czy próbować ten proces 
zaczynać. Widzi jedynie dwa zagrożenia, że coś może nam się nie zazębi na etapie 
postępowania przetargowego, no bo nikt nam nie zagwarantuje, że nie będzie odwołań 
wykonawców. No ale  takie jest życie, no i wtedy będziemy musieli sobie powiedzieć, 
wszyscy w oczy nie udało się z obiektywnych powodów, kolejne zagrożenie to fakt, iż 
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trafi się nam niesolidny wykonawca, który nie wykona tego w terminie. Stwierdził, że 
ma jednak nadzieję, iż ten czarny scenariusz się nie spełni. Natomiast jeśli byśmy nie 
spróbowali, nie mógłby później sobie spojrzeć w oczy, że nie spróbowaliśmy mając 
możliwość pozyskiwania 80% dofinansowania. Natomiast w pełni się z radnym zgadza 
i każdy na tej sali zdaje sobie sprawę, że jest to zadanie szalenie trudne, ale będziemy 
walczyć. Podziękował. 

Radna Ewa Szczepańska – poprosiła, aby Starosta częściej wychodził z takimi  
inicjatywami w stronę Gminy Fabianki.   

 
Radny Powiatu Włocławskiego Jezierski – poinformował, iż gdyby ktoś chciał zobaczyć 

jak będzie wyglądał ten obiekt to można to zobaczyć w Brzeziu i Lubieniu. Tam 
funkcjonują już dwie takie placówki wybudowane przez powiat. Będzie to w tym samym 
stylu tylko, że będzie to w wersji parterowej nie piętrowej. 

 
Brak dalszych zapytań w dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – oczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości położonej w Nasiegniewie obręb ewidencyjny Fabianki. Następnie 
zarządził głosowanie. 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym, jednogłośnie: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzym. się” podjęła uchwałę Nr XXXV/353/2023 z dnia 16 marca 2023 roku w 
sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie 
ewidencyjnym Nasiegniewo, jednostka ewidencyjna Fabianki.   (wykaz imienny 
głosowania w załączeniu) 
 

6) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– udzielił głosu Kierownikowi Referatu RFZiP w celu 
przedstawienia zasadności podjęcia uchwały w sprawie kąpielisk. 

Kierownik RFZiP – wyjaśnił, iż jak co roku rada musi taką uchwałę podjąć z uwagi na 
możliwość korzystania z kąpieliska w Chełmicy – Cukrowni. Projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez PGW Wody Polskie, Sanepid i Głównego Inspektora 
Ochrony Środowiska w Bydgoszczy. 

Brak zapytań.  

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W głosowaniu nie wzięli udziału radny Jacek Zieliński i radny Kazimierz Falkowski.  

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 11 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciwnych” podjęła uchwałę Nr XXXV/354/2023 z dnia 16 marca 2023 roku w sprawie 
określenia wykazu kąpielisk oraz sezonu kąpielowego na terenie gminy Fabianki                           
w 2023 r. (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

7)  

Przewodniczący RG Adam Rejmak– udzielił głosu Kierownikowi Referatu RFZiP w celu 
przedstawienia zasadności podjęcia uchwały w sprawie wieloletniego planu 
gospodarowania zasobem mieszkaniowym. 

Kierownik RFZiP – wyjaśnił, iż zgodnie ze wskazówkami wydziału nadzoru Wojewody 
Kujawsko -  Pomorskiego należało dokonać korekty uchwały w tej sprawie podjętej na 



str. 15 
 

poprzedniej sesji. W stosunku do poprzedniej uchwały podejmowanej przez radę 
Gminy Fabianki w styczniu zmiana uwzględnia wykreślenie podziału na lokale socjalne 
i mieszkalne.  

Brak zapytań.  

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W głosowaniu nie brał udziału radny Kazimierz Falkowski.  

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”,                         
0 „przeciwnych” podjęła uchwałę Nr XXXV/355/2023 z dnia 16 marca 2023 roku w 
sprawie uchwalenia Wieloletniego programu Gospodarowania Mieszkaniowym 
Zasobem Gminy Fabianki na lata 2023 – 2027.  (wykaz imienny głosowania                                
w załączeniu) 

8) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z PGK. 

Wójt – wyjaśnił, iż w tym roku wygasa umowa ze spółką PGK na wynajem nieruchomości 
stanowiących własność gminy. Dotyczy to wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku trybu bezprzetargowego zawarcia umowy  kolejnej z dotychczasowym 
dzierżawcą.  

Brak zapytań.  

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W głosowaniu nie brał udziału radny Kazimierz Falkowski.  

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciwnych” podjęła uchwałę Nr XXXV/356/2023 z dnia 16 marca 2023 roku                            
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy oraz na 
odstąpienie od obowiązku trybu bezprzetargowego zawarcia umowy z 
dotychczasowym dzierżawcą.  (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

9) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, w szczególności częstotliwość odbierania 
odpadów komunalnych od właściciela nieruchomości i sposób świadczenia usług 
przez punkty selektywnego zbierania odpadów komunalnych.           

Kierownik RFZiP – wyjaśnił, iż zmiana uchwały związana jest ze zmianą, która została 
wprowadzona do ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Polega ona 
tylko na zmianie nazwy jednej frakcji odpadów z nazwy, odpady budowlane i 
rozbiórkowe na nazwę odpady budowlane i rozbiórkowe z gospodarstw domowych. 
Uchwała zgodnie z wymogiem ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 
uzyskała pozytywną opinię Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego.  

Brak zapytań.  

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
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W głosowaniu nie wzięli udziału radny Jacek Zieliński i radny Kazimierz Falkowski.  

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciwnych” podjęła uchwałę Nr XXXV/357/2023 z dnia 16 marca 2023 roku 
zmieniającą uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w szczególności 
częstotliwość odbierania odpadów komunalnych od właściciela nieruchomości i 
sposób świadczenia usług przez punkty selektywnego zbierania odpadów 
komunalnych          (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

10)  

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Fabianki. 

Kierownik RFZiP – wyjaśnił, iż zmiana uchwały jest komplementarna z uchwałą poprzednią 
i dotyczy zmiany zapisu rodzaju frakcji odpadów w uchwale. 

Brak zapytań.  

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W głosowaniu nie wzięli udziału radny Jacek Zieliński i radny Kazimierz Falkowski.  

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciwnych” podjęła uchwałę Nr XXXV/358/2023 z dnia 16 marca 2023 roku 
zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Fabianki.          (wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

11) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie określenia 
górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 
nieczystości ciekłych na terenie gminy Fabianki. 

Kierownik RFZiP – wyjaśnił, iż uchwała dotyczy określenia górnych stawek, z tym, że 
należy to podkreślić, że chodzi tylko o kwestię, kiedy ktoś z właścicieli nieruchomości 
nie objętych gminnym systemem gospodarowania odpadami komunalnymi, czyli 
chodzi tu przede wszystkim o przedsiębiorców, a w przypadku zbiorników 
bezodpływowych, również osoby fizyczne. Jeżeli takie osoby, czy podmioty nie 
posiadają umów z firmami, które zajmują się odbiorem takich nieczystości w przypadku 
odpadu, kiedy nie złożyły deklaracji i tak zwanej deklaracji śmieciowej. Wówczas po 
stwierdzeniu przez nas, że dany podmiot dana osoba nie wywiązuje się ze swoich 
obowiązków, gmina musi mu zapewnić odbiór, czy to tych odpadów , czy nieczystości 
ciekłych przez firmę uprawnioną do takich usług na terenie naszej gminy bo te firmy 
widnieją w naszym rejestrze. Następnie obciąża się taką osobę czy firmę kosztami 
tego wywozu według tych określonych w uchwale górnych stawek. Jeszcze raz należy 
podkreślić, że nie są to stawki, które mają obowiązywać standardowo wszystkich 
mieszkańców, tylko jest to raczej rodzaj pewnej kary - stawki mobilizującej do 
wywiązywania się z obowiązków czy to odnośnie odbioru odpadów, czy opróżniania 
zbiorników bezodpływowych. Radni podczas wczorajszych obrad połączonych Komisji 
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też debatowali nad tym zapisem i wskazywali na konieczność zapisu §1 ustęp1: „ 
określone są górne stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy 
nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi”. 
W takiej wersji zaopiniowano projekt uchwały. Jednak po konsultacji z radcą prawnym 
i odniesieniu się też do tekstu ustawy o utrzymaniu czystości i porządku należy 
powrócić do pierwotnej wersji projektu uchwały. Może jeszcze ewentualnie pan radca 
tutaj się wypowie. 

Mecenas – wyjaśnił, iż pan kierownik przedstawił, że chodzi tutaj o kategorię osób czy 
podmiotów, którzy z mocy ustawy nie wywiązują się z ustawy. Jeżeli gmina przy jakiejś 
kontroli stwierdzi, że osoby te nie wywożą śmieci bądź mają szambo czy oczyszczalnię 
ścieków i nie wywożą albo wywożą to według swoich potrzeb wówczas gmina jest 
zobowiązana do zapewnienia, nie też są językowo. To te osoby są z mocy ustawy, nie 
zobowiązani do składania tych deklaracji i dlatego to sformułowanie podkreślam nie to 
czy chcą, czy nie chcą, czy nie złożyli nie tylko po prostu oni nie są, oni nie są 
zobowiązani oni we własnym zakresie zawierają umowy i powinni byśmy te swoje 
odpady usunąć. I dlatego nie są zobowiązani, ale jeżeli wspomina stwierdzi, że tego 
nie robią to tych stawek, tylko to są stawki maksymalne. Nie, to jeszcze trzeba 
podkreślić, że gmina jeżeli zleci wywóz tych nieczystości, czy to nie może, powiedzmy, 
jak gdyby na tym zarabiać, musi obciążać według tych faktycznych kosztów, które 
zostały poniesione przez dany podmiot, z tym, że musi znaleźć taki podmiot, który nie 
przekroczy tych stawek.  

Brak dalszej dyskusji. 
 
Przewodniczący RG – odczytał projekt uchwały a następnie zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciwnych” podjęła uchwałę Nr XXXV/359/2023 z dnia 16 marca 2023 roku w 
sprawie       określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 
i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Fabianki.    (wykaz imienny 
głosowania w załączeniu) 

12)  

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie określenia 
zasad przeprowadzenia naboru wniosków o zawarcie umowy najmu lokali 
mieszkalnych w budynku wielorodzinnym w Chełmicy – Cukrowni, budowanym w 
ramach Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej „KZN – Toruńskie” spółka z o.o. z 
siedzibą w Toruniu. 

 
Kierownik Marciniak – wyjaśnił, iż uchwała określa zasady naboru  wniosków o zawarcie 

umowy najmu lokali mieszkalnych przeznaczonych na wynajem w budynku 
mieszkalnym wielorodzinnym w Chełmicy - Cukrowni. Uchwała zawiera uwzględnione 
uwagi Wydziału Nadzoru i Kontroli Wojewody Kujawsko – Pomorskiego do uchwały 
podjętej na poprzedniej sesji. Zmiany dotyczą punktów jak określenia konkretnego 
terminu naboru wniosków i jest to okres do 20 kwietnia bieżącego roku. Okres 
wydłużony nie do 12 maja, tylko to 19 maja 2023 roku. W jednym z punktów gdzie 
określiliśmy dodatkowe kryteria przy ocenie wniosku zostało zmienione sformułowanie 
słowo  zameldowania na zamieszkania przez okres co najmniej 10 lat przed złożeniem 
wniosku. Usunięto § 4 z poprzedniej wersji, które dotyczyły ustawowych kryteriów 
związanych z dochodem potencjalnych najemców i zmieniono też zapis o 
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maksymalnej wysokości kaucji zabezpieczającej umowę najmu lokali. Mieliśmy 
poprzednio to określone jako maksymalnie 12 krotność miesięcznego czynszu za dany 
lokal. W tej wersji uchwały jest to określone kwotowo nie więcej niż 15000 zł.   

 
Brak zapytań.  

Przewodniczący RG – zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciwnych” podjęła uchwałę Nr XXXV/360/2023 z dnia 16 marca 2023 roku w 
sprawie określenia zasad przeprowadzenia naboru wniosków o zawarcie umowy 
najmu lokali mieszkalnych w budynku wielorodzinnym w Chełmicy – Cukrowni, 
budowanym w ramach Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej „KZN – Toruńskie” 
spółka z o.o. z siedzibą w Toruniu.           

(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

13) 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie 

Kierownik Marciniak – wyjaśnił, iż z uwagi na prowadzone przygotowania do realizacji 
przedsięwzięcia pn. „Budowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego w Chełmicy – 
cukrowni w ramach Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej „KZN-Toruński” sp. z o.o. z 
siedzibą w Toruniu, Wójt Gminy występuje do ministra właściwego do spraw rozwoju 
regionalnego z wnioskiem o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 
Mieszkalnictwa  na objęcie przez Gminę Fabianki udziałów z ww. spółce o wartości 
10% kosztorysowej wartości zadania.  

Radna Ewa Szczepańska – zapytała co to jest instalacja teletechniczna ujęta w załączniku 
Nr2 do uchwały?  

Kierownik Marciniak – wyjaśnił, iż jest to obowiązkowy składnik kosztorysu do budowy 
budynku. Obejmuje internet, telefon, domofony itd.  

Radny Andrzej Zieliński  – zwrócił uwagę, że według tabeli kosztów to 10% stanowi jedynie 
kwotę 38.000 zł. Stwierdził, iż to bardzo mało.  

Kierownik Marciniak – wyjaśnił, iż nie znamy jeszcze dokładnie metodologii, według której 
będą mogły być rozkładane koszty na poszczególne lokale i jak będzie obliczone te 
10%. Jest to niepokojące, że koszty w stosunku do pierwotnej kwoty zostają w 
niezmienionej kwocie. 

Wójt – nadmienił, że wskazywaliśmy KZN,  że ceny poszły do góry i wartość zadania 
wzrosła bardzo, bardzo wysoko. Zgłaszaliśmy ten problem, żeby ten wniosek był 
rozpatrywany pozytywnie. Ta dopłata 10%, żeby już na starcie mógł zainteresowany 
te pieniądze wykorzystać, bo było w pierwotnych założeniach, że to 10% miało być 
rozkładane do czynszu, wówczas to by dopiero po dwóch latach było możliwe. Dodał, 
że chcemy, żeby to było na początku, aby można było doliczyć to do tego pierwszego 
stadium, czyli kaucji plus tej wpłaty. 

Radny Wojciech Mosakowski– nadmienił, że potrzeba budowy takich lokali nisko 
czynszowych będzie jeszcze wzrastać.  

Wójt – poinformował, że będziemy jako gmina starali się aby ujęto nas w negocjacjach 
nadzorskich. 
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Brak dalszych zapytań w dyskusji. 

Przewodniczący RG – odczytał projekt uchwały a następnie zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciwnych” podjęła uchwałę Nr XXXV/361/2023 z dnia 16 marca 2023 roku                           
w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu 
Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej 
Inicjatywie Mieszkaniowej „KZN-Toruński” sp. z o.o. z siedzibą w Toruniu. 

(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

15) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– udzielił głosu Wójtowi Gminy w celu przedstawienia 
zasadności podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
położonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, jednostka ewidencyjna Fabianki. 

 
Wójt – wyjaśnił, że dotyczy to nieodpłatnego nabycia działki stanowiącej drogę. 

Przypomniał, że teraz jest wymóg umiejscawiania w drodze przyłączy i mając to na 
uwadze przejmujemy drogi. 

 
Brak zapytań. 
 
Przewodniczący RG – odczytał projekt uchwały a następnie zarządził głosowanie. 
 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciwnych” podjęła uchwałę Nr XXXV/362/2023 z dnia 16 marca 2023 roku w 
sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie 
ewidencyjnym Szpetal Górny, jednostka ewidencyjna Fabianki. 

(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

16) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– udzielił głosu Wójtowi Gminy w celu przedstawienia 
zasadności podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
położonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, jednostka ewidencyjna Fabianki. 

 
Wójt –wyjaśnił, że dotyczy to odpłatnego nabycia działki w celu połączenia ulic Akacjowa i 

ulica Sosnowa. 
 
Brak zapytań. 
 
Przewodniczący RG – odczytał projekt uchwały a następnie zarządził głosowanie. 
 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciwnych” podjęła uchwałę Nr XXXV/363/2023 z dnia 16 marca 2023 roku w 
sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie 
ewidencyjnym Szpetal Górny, jednostka ewidencyjna Fabianki. 

(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

17)  
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Przewodniczący RG Adam Rejmak– udzielił głosu Wójtowi Gminy w celu przedstawienia 
zasadności podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, jednostka 
ewidencyjna Fabianki. 

 
Wójt – wyjaśnił, że dotyczy to nieodpłatnego nabycia działek w celu poszerzenia działki pod 

drogę oznaczonej nr 58. 
 
Brak zapytań. 
 
Przewodniczący RG – odczytał projekt uchwały a następnie zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciwnych” podjęła uchwałę Nr XXXV/364/2023 z dnia 16 marca 2023 roku w 
sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości położonej w obrębie 
ewidencyjnym Szpetal Górny, jednostka ewidencyjna Fabianki. 
(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 
 
18) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– udzielił głosu Wójtowi Gminy w celu przedstawienia 
zasadności podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
położonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, jednostka ewidencyjna Fabianki. 

 
Wójt – wyjaśnił, że dotyczy to nabycia działki stanowiącej drogę Szpetal Górny ul. 

Zachodnia. 
 
Brak zapytań. 
 
Przewodniczący RG – odczytał projekt uchwały a następnie zarządził głosowanie. 
 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 
„przeciwnych” podjęła uchwałę Nr XXXV/365/2023 z dnia 16 marca 2023 roku w 
sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w obrębie 
ewidencyjnym Szpetal Górny, jednostka ewidencyjna Fabianki. 

(wykaz imienny głosowania w załączeniu) 

Na obrady dotarł radny Adam Cackowski. 
 
Ad.7 
 
Nikt nie zgłaszał wniosków i zapytań. 
 
Ad.8 
 
Sprawy różne: 
 
Wójt – poinformował, że w miesiącu styczniu zwrócił się do niego przewodniczący Klubu 

Jedność o wyjaśnienie pewnych kwestii poruszonych przez radnego Mosakowskiego 
z insynuacją jakoby Wójt podejmował pewne decyzje nie gospodarnie, a pewne 
działania, które były wcześniej podjęte chował do kosza. Poprosił aby takich insynuacji 
radni nie głosili, a tutaj nazwie to po imieniu są po prostu kłamstwa. Chciałby, żeby 
Przewodniczący Klubu Jedność przytoczył pismo skierowane do niego, a także swoją 
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odpowiedź skierowaną do radnego. Zaznaczył, że nie może być tak, że radny będzie 
sobie pozwalał na pewną ocenę, rzucając slogany i kłamstwa.  

 
Przewodniczący Klubu Jedność – odczytał treść pisma z dnia 4 stycznia 2023 roku 

skierowanego do Przewodniczącego Kluby Jedność niego przez radnego Wojciecha 
Mosakowskiego. (pismo stanowi załącznik do protokołu) 

 
 Wójt – stwierdził, że radny w swoim piśmie odniósł się do tabeli rankingowej gmin 

opracowanej w miesiącu wrześniu za 2021 rok, ale już nie pofatygował się aby 
zapoznać się z metodyką obliczania powyższego opracowania, a także nie podał 
informacji, że powyższe opracowanie jest nie pełne i nie można jednoznacznie 
przywiązywać uwagi do danych tam zawartych, bowiem nie jest to rok budżetowy 
jeszcze zamknięty i nie są ujęte wszystkie wpływy zaliczane do dochodów gminy. W 
przypadku gmin, które prowadzą wiele inwestycji angażując do nich pozyskane środki 
zewnętrzne, które spływają często po 31 grudnia roku budżetowego tj.  pierwszy 
kwartał roku następnego. Dopiero wówczas mając wszystkie dane można zbilansować 
dochody i wydatki na mieszkańca. Pozwoli to na przedstawienie rzeczywistego stanu 
w danym roku. Skoro zdaniem radnego Mosakowskiego nasza gmina jest taka biedna 
to dlaczego na wszystkich zmianach podatkowych związanych z Polskim Ładem 
straciła najwięcej w powiecie włocławskim bo prawie 10 mln. zł  w dochodach 
własnych.  Druga gmina, która straciła najwięcej to gmina Brześć Kujawski, gdzie na 
powyższych reformach straciła niespełna 6 mln. zł. To najlepiej świadczy, o tym jakie 
dochody osiąga nasza gmina. Dlatego też nie będzie prowadził polemiki w tym 
zakresie.  

 
Przewodniczący Klubu Jedność – odczytał swoją odpowiedź, jaką udzielił radnemu 

Mosakowskiemu w imieniu Klubu Radnych Jedność.  (pismo stanowi załącznik do 
protokołu). Dodał, że co do kolei Wiedeńsko Warszawskiej ( Śląsk – Porty), która 
została przytoczona w piśmie przez radnego to kolej ta zdobyła wysokie oceny 
europejskie jak i światowe. Można więc tę trasę zmodernizować bez konieczności 
budowy nowej. 

 
Radny Mosakowski Wojciech – stwierdził, iż trasa Śląsk -Porty przebiega przez Piotrków 

Kujawski i Radziejów u nas w okolicy. To dawna kolej Wiedeńsko – Warszawska . To 
nie jest trasa, która tutaj leci przez Włocławek ale chciałby się do tego odnieść. To nie 
jest rasa w najbliższym naszym sąsiedztwie. Przelatuje przez okolice Piotrkowa 
Kujawskiego. Zaznaczył, że wszystko co napisał w swoim piśmie jest poparte albo 
wiedzą, przykładami z Internetu albo przykładami z tego spotkania w sali 
gimnastycznej w Szpetalu Górnym. Nie wie, w którym miejscu ma miejsce kłamstwo, 
które zarzuca mu pan wójt. Ranking Wspólnoty jest rankingiem, gdzie metodologia jest 
taka sama dla wszystkich 1500 gmin. Nadmienił, że w piśmie nie napisał, że w tamtym 
roku byliśmy na 1080, na 1300. Nie chciał być  złośliwy, bo nie ma powodu być 
złośliwym. To jest tam w Wspólnocie.  Gazeta Wspólnota robi wiele rankingów . Dodał, 
że jako były przewodniczący Komisji Rozwoju, był wówczas  zainteresowany sytuacją 
Gminy wobec zaistniałego kryzysu i wpływami do budżetu. Na tym zakończył słowami 
Ewangelisty Świętego Jana „ com napisał, napisałem”. 

 
Wójt – stwierdził, że wszyscy obecni dobrze słyszą i widzą. Osobiście nie będzie uprawiał 

polemiki, tylko prosiłby abyśmy w pewnych społecznych aspektach nie przypisywali 
sobie racji jakiej nie mamy, bo nie jest prawdą, że liczba mieszkańców w sali w 
Szpetalu Górnym nie była reprezentatywna. Na tym spotkaniu byli mieszkańcy z 
terenu całej gminy, z każdej jednej miejscowości, której dana sytuacja bezpośrednio 
nie dotyczyła. Bo jeżeli mówimy o szybkiej kolei, to szprycha, która burzy teren naszej 
gminy przebiega przez miejscowość Kulin, Urszulewo, Nasiegniewo i częściowo 
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Świątkowiznę. A mimo to byli mieszkańcy z terenu całej gminy i dla Wójta jest to 
właściwy drogowskaz w podejmowaniu działań sprzeciwiających się tej inwestycji. 
Zaznaczył, że łatwo się mówi o masztach, łatwo się mówi o szprychach, o 
autostradach, które nie przebiegają przez nasz teren prywatny. Albo nie zakłóca 
naszego spokoju. Trudniej jest w takiej sytuacji, zachować stanowisko obiektywne. Jak 
to dotyczy nas bezpośrednio, to wówczas bronimy się. Nadmienił, że jako 
samorządowcy jesteśmy do tego postępowania zobligowali przysięgą, którą złożyliśmy 
w stosunku do mieszkańców. Jako Wójta Gminy nie interesuje go w tym momencie 
zdanie, jak to pan Mosakowski określił, fachowców z firm ankieterskich, który 
teoretycznie i subiektywnie przedstawia swój opracowany przez siebie danej inwestycji 
projekt.  Dla niego jako dla Wójta Zbigniewa Słomskiego najważniejsze jest stanowisko 
mieszkańca naszej gminy i to on dla niego jest w tym momencie największym 
wyznacznikiem w kwestii podejmowanych decyzji co do prowadzenia inwestycji na 
terenie naszej gminy ale także autorytetem w kwestio po której stronie ma się 
opowiedzieć. Dlatego zgodnie z jego sugestią  będzie bronił jego majątku i 
argumentów. Łatwo było i jest sprowadzić inwestorów, którzy swoją działalnością w 
mniejszym lub większym stopniu zakłóciliby nasz porządek. Jako Wójt widzi to jednak 
inaczej skoro przyjęliśmy formę rozwoju gminy uwzględniając główny kierunek 
budownictwa mieszkalnego to nie możemy pozwolić na zburzenie porządku 
mieszkańców, przez tego typu inwestycje. Oni chcą tutaj spokojnie żyć i wypoczywać.   

 
 Przewodniczący RG – odniósł się do tematu z uwagi na fakt, iż jest członkiem komisji 

Rolnictwa, Rozwoju Gminy i Spraw Budżetowych i jego nazwisko zostało wskazane 
przez radnego w piśmie. Zapytał radnego, dlaczego próbuje negować jego prawo i 
pozostałych radnych w tym piśmie do akceptacji bądź nie porządku obrad Komisji. Jest 
to podstawowe prawo członków komisji. W momencie, gdy my nie przyjęliśmy tego 
porządku, Pan odpowiednio jeszcze skomentował, wstał i wyszedł. To nie jest 
odpowiednie zachowanie Przewodniczącego Komisji. Mieliśmy prawo  dlatego, bo my 
nie zgodziliśmy się z porządkiem, który pan chciał nam narzucić. Nie pamięta, żeby, 
przez tyle lat jak pełni funkcję Przewodniczącego RG odmówił radnym ich 
podstawowych  praw. A pan radny kwestionuje to Prawo i pan się obraził jako 
przewodniczący Komisji, że członkowie Komisji większością głosów odrzucili pana 
projekt porządku chociaż  takie mają prawo. Radny próbuje to wykorzystać w sposób 
negatywny. Poprosił o nie wprowadzanie społeczności w błąd i nie używanie 
nieprawdziwych argumentów.  

 
Radny Mosakowski Wojciech – stwierdził, iż tutaj pan wójt od razu powiedział o, którą 

nitkę mi chodzi, a ja tam w piśmie napisałem. Nikt nawet nie zapytał się na sali 
Gimnastycznej o jaką linię mi chodzi. Wtedy na tym spotkaniu nie zapytał nikt, 
dlaczego? Czy jeśli było tam kilka osób za nie wiem yy pan pan powiedział, że moi 
koledzy czy tam moi znajomi nie znam ludzi tych co tam byli.  

 
Przewodniczący RG – zapytał czy faktycznie radny jak twierdzi nie zna pana Renieckiego 

i nie zna Pana z ulicy Słonecznej, sąsiada Przewodniczącego Rady?. Stwierdził, że 
przecież we 3 głosowali za tym a dziś radny mówi, że ich nie zna.  

 
Radny Wojciech Mosakowski – poprosił aby przewodniczący hamował się  w swoich 

wypowiedziach bo być może ogląda relacje z sesji pan Poturalski, który nie głosował 
za poparciem koncepcji CPK.  

 
Przewodniczący RG – zapytał kto więc głosował,  jak nie on, skoro były 3 głosy za.  
 
Radny Mosakowski Wojciech – stwierdził, iż Pan ten na pewno nie głosował, bo siedział 

za radnym. Dodał aby radni uważali co mówią bo ludzie patrzą i słuchają obrad sesji. 
Zaznaczył, że nkt nie zapytał go osobiście, tak samo Komisja czy Klub o jaką nitkę mu 
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chodzi. Chodziło mu o tą nitkę, która idzie tylko przez krawędź naszej gminy, gdzie w 
świątkowiźnie miała stać stacja towarowa. gdzie byłyby też miejsca pracy i i tak dalej. 
O tą nitkę chodzi , która nie kaleczy naszej gminy, a przyniosłaby duże zyski i miejsca 
pracy, ale o to nikt go nie zapytał się, więc nie napisał też tego w piśmie tym i tak dalej. 
A tutaj oczywiście, że, każdy ma prawo, jest,  demokracja. Co do zwołanego 
posiedzenia komisji stwierdził, iż było to specjalnie zwołane posiedzenie przez 
przewodniczącego Komisji Rozwoju i wiadomo było jakie sprawy będą poruszane na 
posiedzeniu. Dotyczyły działań w czasie pandemii i wojennych. Członkowie komisji 
posiadali wiedzę co do tematyki planowanego posiedzenia bowiem poinformowani byli 
smsem. Dodał, iż uważał, że należałoby zebrać się i porozmawiać, jakie mamy 
zagrożenia dla naszej gminy? No tak uważa, ale oczywiście tak członkowie 
zdecydowali i trudno. W porządku obrad były ujęte tylko te sprawy więc jeśli członkowie 
nie chcieli o tym rozmawiać to po co  miał zostawać, kiedy wszystkie punkty spotkania 
odnosiły się do sytuacji gospodarczej i sytuacji naszej gminy w odniesieniu do tych 
wszystkich działań. 

 
Przewodniczący RG – dodał, że skoro komisja nie przystała na to wówczas pan obraził się,  

wstał i wyszedł. Czy to jest odpowiednie zachowanie? 
 
Radny Mosakowski Wojciech – stwierdził, iż nie miał powodu dalej siedzieć. Kończąc 

podziękował i stwierdził, że nie może dłużej dyskutować bo musi pilnie opuścić obrady 
sesji. Przeprosił i opuścił obrady sesji.  

 
Radna Ewa Szczepańska – zwróciła uwagę, że cały czas tu się potwierdza to, co dzisiaj 

powiedziała, że każdy radny ma prawo mieć własne zdanie. Tak samo pan 
Mosakowski miał prawo mieć własne zdanie na temat kolei. Zauważyła, że w 
przypadku gdy ktoś z nas ma jakieś odmienne zdanie, wtedy jest bardzo intensywna i 
szeroka dyskusja na ten temat. Tak nie powinno być. Bo co to za dyskusja? Jeżeli ja 
mam inne zdanie na temat spożywania alkoholu na sali no to je ma po prostu i po co 
ta dyskusja. Radny miał inne zdanie na temat kolei to tak zagłosował. Każdy radny ma 
prawo zagłosować według swojego sumienia, swojej wiedzy i przekonania, a nie żeby 
ktoś komentował ciągle nasze decyzje i żebyśmy nie mogli spokojnie się wypowiedzieć 
czy zagłosować. No tak nie powinno być. 

 
Przewodniczący RG – stwierdził, że on jak najbardziej zgadzam się z tym, co pani radna 

mówi i w momencie, gdy pani wyraża odmienne zdanie dotyczące tego projektu 
uchwały odnośnie alkoholu w sali gimnastycznej i tak dalej, nikt jej nie przerywał i pani 
powiedziała, to pani miała do powiedzenia i zagłosowała pani tak, jak pani chciała? 
Także nie rozumiem skąd tutaj twierdzenie, że ktoś pani nie daje się wypowiedzieć. 

 
Radna Ewa Szczepańska – dodała, że pan wójt zawsze ma coś do powiedzenia i nie jeden 

raz podkreślał, że niektórzy z nas mają inne zdanie. Mówił, że wszyscy powinniśmy 
się nad tym pochylić, że powinni wszyscy wszystko zrozumieć i tak dalej. Stwierdziła, 
że nie życzy sobie takich komentarzy. Ma prawo do swojego zdania i ma prawo je 
przedstawić.  Poprosiła aby Przewodniczący nad tym czuwał, bo każdy radny ma do 
tego prawo panie przewodniczący. 

 
Przewodniczący RG – odniósł się twierdząc, że nikt nie kwestionuje indywidualnych 

decyzji, bo tak jak pani radna mówi, trzeba je uszanować. Jednak w przypadku gdy 
ktoś głosi nieprawdę, wtedy trzeba się do tego odnieść.  

 
 
Przewodniczący Klubu Jedność – stwierdził, że nie ma radnego Wojciecha więc trudno 

dyskutować dziś bo osobiście nie ma nic do radnego jako do człowieka, ale co do 
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niektórych kwestii zawartych w piśmie, które zostało skierowane do klubu jest tak 
zwana nadinterpretacja. Proszę państwa, ja się interesuje tym z racji właśnie tej 
Świątkowizny, która tu była nawet przez kolegę Wojciecha w piśmie wymieniona. 
Spotkanie, które odbyło się w Szpetalu Górnym, było nad wyraz potrzebne, to po 
pierwsze. A oceniając po prostu obsługujący CPK przedstawiciele i projektanci czy 
urbaniści, którzy tam byli, to stwierdzili, że to było jedno z pięknych spotkań, bo mieli 
ich naprawdę wiele i nie przebiegały tak spokojnie. Wskazał tu na spotkanie na terenie 
Płocka, Brudzenia czy innych, gdzie nawet policja musiała interweniować. U nas w 
gminie rzeczywiście było wysłuchane i zrozumiałe. Dlatego, że nasza gmina ma ponad 
76 km². A przykładowo gmina Bobrowniki ma przeszło ponad 100000 m² mniej. Nie 
mówię, żeby przez Bobrowniki budować linię tylko podaję przykład. Nasza gmina liczy 
prawie 10.000 mieszkańców a tam jest ich zaledwie 3.000. Także nasz teren jest 
zurbanizowany i nie można takich inwestycji prowadzić na takich terenach. Gmina 
Fabianki jest zabudowana zwartą zabudową. Dzisiaj trzeba by wiele rzeczy zburzyć. 
No niestety tak to musimy powiedzieć, ale jeszcze pomimo, że nie ma kolegi Wojciecha 
się odnoszę, odniosę do sprawy , że Klub Radnych Jedność od 8 lat rządzi, de facto 
rządzi tak rzeczywiście Club de facto rządzi, ale w tym temacie proszę państwa, jest 
to po prostu ubliżanie naszym wyborcom. Jest tak, jak zdecydowali wyborcy. Niedługo 
kadencja się skończy i okaże się kto będzie rządził. Wówczas społeczeństwo nas 
oceni i zdecyduje kto ma rządzić, jak ma rządzić i czy to będzie wójt, czy to będzie kto 
inny, ale dotychczas już 2 kadencję mieszkańcy wybrali, nie Klub tylko Komitet 
wyborczy Współpraca, zaufanie jedność i na tych 12 radnych ludzie głosowali. Dzisiaj 
powinniśmy również to uszanować, że to mieszkańcy pozwolili nam rządzić. To 
mieszkańcy, a nie my sami. A tutaj się ubliża, że my popełniamy pewne błędy. Może i 
błędy się popełnia i będzie się popełniać, ale nie powinno się ubliżać radnym. 

 
Przewodniczący RG – poinformował, iż wpłynęło pismo od Marszałka w sprawie 

zamierzenia powołania Europejskiego Korpusu Radnych. Pismo to zostanie radnym 
przekazane w celu zapoznania się i na kolejnej sesji dokonamy wyboru delegata z 
Rady Gminy Fabianki.  

 
Wójt – poinformował, iż na przyszłą sesję zostanie przedłożony projekt uchwały w sprawie 

CPK, ponieważ Marszałek zwrócił się do nas o wypracowanie stanowiska Rady Gminy 
Fabianki w tym zakresie. 

 
Brak dalszych głosów w sprawach różnych.  
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Przewodniczący RG - podziękował wszystkim za przybycie na obrady i zakończył 

posiedzenie XXXV sesji Rady Gminy Fabianki w dniu 16 marca 2023 roku. 
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